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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A határon túli magyar gyermekek védelméről" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!
 
A merce.hu, továbbá a magyar nyelvű erdélyi atlatszo.ro és transtelex.ro hírportálok oknyomozó
újságírói több cikkben számoltak be a Böjte Csaba ferences rendi  szerzetes  által  vezetett  dévai
Szent  Ferenc  Alapítvány  gyermekotthonaiban  történtekről.  Az  alapítvány  22  bentlakó
gyermekotthont üzemeltet, közülük a tusnádfürdői és a kászonimpéri otthonban lezajlottakról tavaly
nyári cikkek tudósítottak: a tusnádi Szent László Gyermekvédelmi Központ egyik nevelője például
2007  és  2017  között  mintegy  15  bentlakó  kiskorúval  szemben  követett  el  szexuális
bűncselekményeket. Az újságírók már akkor levonták a következtetést, miszerint „az alapítványnál
olyan  rendszerszintű  problémák állnak  fenn,  amelyek  megteremtik  a  lehetőséget  a  gyerekekkel
szembeni visszaélésekre.”
 
A cikkek megjelenése után a szerzőket áldozatok és tanúk keresték meg, akik az alapítvány otthonai
közül többel kapcsolatban is súlyos visszaélésekről számoltak be. A most megjelent írás ezek közül
a szovátai Szent József Gyermekvédelmi Központban történtekkel foglalkozik. Az otthon vezetője
több  bentlakó  lányt  folyamatosan  zaklatott,  egy  korábbi  nevelt  azt  is  elmondta,  hogy  15  éves
korában  hónapokon  keresztül  bántalmazta  őt,  és  kényszerítette  szexuális  kapcsolatra.  Az  ügy
kitudódása után hetekig váratott magára a vezető fölfüggesztése, vagyis az áldozat még csaknem
egy hónapon keresztül a bántalmazója felügyelete alatt maradt. A vezetőt végül elbocsátották, ám az
ügy kivizsgálására sem az alapítvány, sem a hatóságok, sem pedig a romániai ferences rend részéről
nem történtek érdemi lépések.
 
Az oknyomozó újságírók vizsgálódásaik eredményét összefoglalva megállapítják:  „Az, hogy mi
történik  azokkal,  akik  kisgyerekként  bekerülnek  a  rendszerbe,  gyakorlatilag  csak  az  otthonok
vezetőinek kompetenciáin és jóindulatán múlik. Sem az alapítvány belső ellenőrzése, sem az állami



rendszer nem képes a gyermekek hatékony védelmét biztosítani, és nincs olyan mechanizmus sem,
amely szűrné, hogy milyen jellemű emberek kerülhetnek a gyerekek közelébe.”
 
Miniszterelnök úr, azt követően, hogy önök megalkották – Varga Judit miniszter asszony szavaival
élve – „Európa legszigorúbb gyermekvédelmi törvényét”, úgy gondolom, tehetnének talán lépéseket
a számtalan hazai díjjal és kitüntetéssel elismert Böjte atya gyermekmentő hálózatában gondozott
kiskorúak szexuális zaklatástól és erőszaktól történő megvédése érdekében is.
 
Kérdezem ezért Önt:

1. Részesült-e a dévai Szent Ferenc Alapítvány magyarországi állami támogatásban akár 
közvetlenül a költségvetés részéről, akár közvetve, valamilyen állami vagy államilag 
támogatott pénzalapon, pályázati forráson keresztül vagy bármilyen egyéb módon?

2. Ha igen, milyen összegre rúgott ez a támogatás az elmúlt öt év során, évenkénti bontásban?
3. Indult-e vizsgálat magyar részről is az Alapítvány gyermekotthonaiban történtekkel 

kapcsolatban?
4. Kaptak-e az áldozatok segítséget a magyar államtól?
5. Mikorra várhatjuk a tavaly őszre ígért áldozatvédelmi törvényjavaslat benyújtását?

 
 
Budapest, 2023. május 14.
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